



**EC Declaration of Conformity**  
**EG Konformitätserklärung**

No. MED-FLAME-DET

Manufacturer: **Siemens Schweiz AG**  
 Hersteller: Theilerstrasse 1a  
 6300 Zug / Switzerland

Product description: **Flame Detectors:**  
 Produktbezeichnung: **Flammenmelder:**  
 FDF241-9, DF1151-Ex  
 Compatible Detector Base Collective: FDFB291  
 Compatible Detector Base Collective: DFB1190

**The product described above in the form as delivered is in conformity with the provisions of the following European Directives:**

*Das bezeichnete Produkt stimmt in der von uns in Verkehr gebrachten Ausführung mit den Vorschriften folgender Europäischer Richtlinien überein:*

2014/93/EU Commission Directive 2014/93/EU of 18 July 2014 amending Council Directive 96/98/EC on marine equipment  
 (MED) Section Fire Protection - Item No A.1/3.51e  
*Richtlinie der Kommission 2014/93/EU vom 18. Juli 2014 zur Änderung der Richtlinie 96/98/EG des Rates über Schiffsausrüstung  
 Sektion Brandschutz - Punkt Nr. A.1/3.51e*

Evidence of conformity to the Directives is assured through the application of the following standards:

*Die Konformität mit den Richtlinien wird nachgewiesen durch die Einhaltung folgender Normen:*

Reference number <i>Referenznummer</i>	Edition <i>Ausgabedatum</i>	Reference number <i>Referenznummer</i>	Edition <i>Ausgabedatum</i>
IEC 60092-504	2001 + Corr 1:2011	EN 54-10	2002 + A1:2005
IEC 60533	1999	EN 54-17	2005 + AC:2007

The conformity according to Marine Equipment 96/98/EC is demonstrated by the MED Certificate of Conformity No. issued by:

*Die Konformität nach der Schiffsausrüstungsrichtlinie 96/98/EG wird bescheinigt durch das MED Konformitätszertifikat Nr. ausgestellt durch:*

**DNV-GL, Hamburg (Notified Body No. 0098) No. MEDB00003UN (Module B))**  
**DNV-GL, Hamburg (Notified Body No. 0098) No. MEDD00001FF (Module D)**

CH-6300 Zug, 13.07.2018

Siemens Schweiz AG

.....  
 Johannes Mario Kahlert  
 Head of Fire Safety Systems & Products

.....  
 Tommaso Tesone  
 Quality Manager Fire Safety

This declaration certifies the conformity to the specified directives but does not imply any warranty for properties. The safety documentation accompanying the product shall be considered in detail.

*Diese Erklärung bescheinigt die Übereinstimmung mit den genannten Richtlinien, ist jedoch keine Beschaffenheits- oder Haltbarkeitsgarantie. Die Sicherheitshinweise der mitgelieferten Produktdokumentation sind zu beachten.*

Certificate-Ref.No. DNV-GL No. MEDB00003UN und MEDD00001FF

**Siemens Schweiz AG**  
 Building Technologies Division  
 International Headquarters  
 Head: Matthias Rebellius

Theilerstrasse 1a  
 6300 Zug  
 Switzerland

Tel.: +41 58 724 2424  
 Fax: +41 58 724 3522  
[www.siemens.com/buildingtechnologies](http://www.siemens.com/buildingtechnologies)